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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 26. dubna 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, Michal Stehlík, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 12. 4. 2017 

 

3. Informace z dozorčí komise - F. Hejl 

 

4. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru, veřejné 

prezentace analýz – námitky B. Tachecí 

 

5. Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- Příprava veřejné schůze 

- Různé 

 

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

7. Příprava veřejné schůze 

 

8.  Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky) 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 12. 4. 2017 – H. Dohnálková upozornila na upřesnění 

k zápisu od P. Šafaříka, přítomní radní se shodli i na opraveném znění návrhu zápisu v bodě 4) setkání 

s vedením (DPH, pracovněprávní spor). 
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3) Informace z dozorčí komise - F. Hejl informoval  - zasedání dozorčí komise se konalo 19. 4. 2017, 

kde se věnovala tématům marketingu – tomu se věnuje hlavně M. Vích, který má s marketingem největší 

zkušenosti, dále se DK zaměřila na téma konzultantů. 

F. Hejl upozornil vedení ČRo na drobnost ve smlouvách, kde není úplně dobře nastavené licenční 

ujednání, které by se mohlo projevit nehospodárností v soudním sporu.  

Dále DK požádala vedení ČRo o výstup k faktuře KMPG za právní služby, nájemní smlouvy byly 

v pořádku, jen DK požádala vedení rozhlasu, aby u příštích nájemních smluv bylo zdůvodněno stanovení 

ceny. 

Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  nájemní smlouvu mezi ČRo (Ostrava) a 

PANIMA, spol.s.r.o. na dobu neurčitou s účinností od 1. 5. 2017. 

 

Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  nájemní smlouvu mezi ČRo (Ostrava) a 

Martinem Wunschem na dobu neurčitou s účinností od 1. 5. 2017. 
 

Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  nájemní smlouvu mezi ČRo (Plzeň) 

a MAKAI atelier s.r.o. na dobu neurčitou s účinností od 1. 5. 2017. 

 

Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  smlouvu o zřízení služebností v hodnotě 

18 650,- Kč mezi ČRo a Správou národního parku Šumava na dobu neurčitou s účinností od zápisu 

do katastru nemovitostí. 

 
DK požádala o přehled soudních sporů, který již byl v minulosti poskytnut, ale vzhledem k pracovně 

právnímu sporu žádá o jeho aktualizaci. Dále se bude DK zabývat IT službami. 

P. Šafařík se dotázal s vazbou na kritické stanovisko předchozí DK na otázku hospodárnosti akcí ČRo 

Brexit a Půlstoletí s Cimrmanem, fakturám za tyto služby se věnuje M. Vích z DK, obě spadají do 

minulého roku a agentura Ogilvy již pro rozhlas služby neposkytuje, byla vysoutěžena nová mediální 

agentura.   

H. Dohnálková, která byla na jednání DK přítomna, požádala právníky z dozorčí komise o posouzení 

opraveného zadání veřejné zakázky na právní služby pro Radu ČRo do 10. 5. 2017. 

P. Šafařík upozornil na právní stanovisko k prodeji zámku v Přerově nad Labem, o které Rada požádala 

vedení ČRo, H. Dohnálková požádala o stanovisko právníků DK i k tomuto materiálu do 10. 5. 2017 – 

tajemnice Rady materiál poskytne DK.   

 

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru, veřejné prezentace 

analýz – námitky B. Tachecí – H. Dohnálková připomněla veřejnou prezentaci dvou analýz do 

společnosti Focus - Vysílání Českého rozhlasu k senátním a krajským volbám v roce 2016 a Analýza 

pořadů „20 minut Radiožurnálu“ a „Pro a proti“ ve 3. čtvrtletí 2016, které proběhnou dnes od 16.30 

hod.  

H. Dohnálková informovala o reakci moderátorky B. Tachecí k veřejné prezentaci Analýzy amerických 

prezidentských voleb v roce 2016, kterou pro potřeby Rady vypracovala dr. Sedláková a její tým. Po 

dohodě v předsednictvu poslala reakci B. Tachecí dr. Sedlákové a požádala o vyjádření. Dr. Sedláková 

a její tým do dnešního dne vyjádření dodat nestihnou, ale jakmile bude dodáno, radním bude postoupeno. 

M. Dittrich uvedl, že v tomto směru je obrana novinářky na místě, jak zná její práci a práci u živého 

mikrofonu, analytici mnohdy rozhlasovou práci posuzují nesprávně. Nicméně o práci moderátorky by 

měl rozhodnout její nadřízený, ne Rada. J. Vejvoda upozornil, že radní by ale měli analýzu vyhodnotit 

a dát najevo, jak se k celému sporu staví, zda dát za pravdu analytikům, či moderátorce, může zde být 

rozpor mezi teorií a praxí. H. Dohnálková navrhla počkat na reakci analytického týmu dr. Sedlákové, 

s čímž přítomní radní souhlasili.   

P. Šafařík zahájil debatu o finančních možnostech na analýzy pro Radu ČRo v tomto roce, proběhla 

debata přítomných radních, H. Dohnálková zopakovala, že apeluje na to, aby finanční rezerva nebyla 

zatím využita, zároveň vyjádřila svůj názor, že by přivítala postup, kdy nebude tolik analýz v rychlém 
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sledu, ale spíše se může počítat s tím, že zajímavá témata se mohou ještě během roku vyskytnout, tedy 

nevyčerpat se nutně finančně najednou. Pak by preferovala třeba jen 1-3 analýzy, klidně většího rozsahu 

a detailnějšího zpracování. P. Šafařík uvedl, že větší počet analýz má smysl z řady důvodů: 1) dosud 

takové analýzy vysílání ČRo zcela chyběly  2) zpravidla jde o vazbu na podněty posluchačů nebo zjištění 

radních 3) je rozumné využít tříletý rámcový rozpočet 4) mezi zadanými tématy byla a jsou velmi 

závažná témata; jde celkově o jedinečný počin tím spíše, že např. Rada ČT nic takového nedělá.  V 

závěru rozpravy se radní shodli na tématu pro 7. minitendr - Národní park Šumava v celoplošném i 

regionálním vysílání, analytická skupina připraví návrh zadání. M. Dittrich dodal, že by se Rada neměla 

zabývat jen politickými tématy, ale i vysíláním jednotlivých stanic.  

P. Šafařík v této souvislosti navrhl uvažovat o uspořádání veřejného semináře ohledně chystaných změn 

na stanici Vltava požádat vedení ČRo o koncepci nového vysílání Vltavy,  

J. Vejvoda požádá o tuto koncepci na dnešní veřejné schůzi.   

 

 

5) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo 
- Příprava veřejné schůze – R. Zavoral uvedl, že v bodě informace generálního ředitele bude na veřejné 

schůzi informovat o personální změně ve vedení ČRo, dle rozsudku soudu bude muset informovat o 

pracovněprávním sporu a o dohodě, kterou rozhlas s pracovnicí uzavřel, včetně omluvy, a v dalších 

bodech například o stavu prodeje zámku v Přerově nad Labem.  

- Různé – R. Zavoral informoval radní o smluvní pokutě pro společnost Focus, která včas nedodala 

Radě ČRo analýzu, Focus vystaví fakturu na plnou částku, rozhlas ji uhradí, a poté bude vystavena 

faktura na smluvní pokutu.  

R. Zavoral požádal o vystoupení ombudsmana se zprávou o činnosti jeho oddělení za 1.pololetí tohoto 

roku na červnové veřejné schůzi Rady ČRo, s čímž předsedkyně Rady souhlasila.  

 

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek informoval radní o stížnostech, které jsou připraveny 

na dnešní veřejnou schůzi, pozastavil se nad stížností paní M. Lančové ohledně rozhlasových poplatků, 

ke kterému má sice Rada vyjádření ombudsmana, ale přesto by ještě požádal o stanovisko vedení ČRo. 

Přítomní radní souhlasili, tajemnice Rady požádá o vyjádření prostřednictvím KGŘ.  

P. Šafařík upozornil na stížnost pana dr. J. Lukavce, týkající se plagiátorství v pořadu „Knihy, na které 

vám nezbyl čas“ – provedl u tohoto pořadu malou analýzu, ve které zjistil, že podobného plagiátorství 

se autor pořadu Jiří Mejstřík dopustil i v dalších dvou dílech pořadu a proto navrhl ke stížnosti pana 

Lukavce usnesení na veřejnou schůzi.  

 

 

7) Příprava veřejné schůze – proběhla debata k textu usnesení na dnešní veřejnou schůzi ohledně 

stížnosti pana J. Lukavce a pořadu „Knihy, na které vám nezbyl čas“, P. Šafařík navrhl analýzu k tomuto 

usnesení také zveřejnit na webových stránkách Rady jako přílohu pod zápisem z veřejné schůze, s čímž 

radní souhlasili.  

 

 

8) Různé – VZ na právní poradenství (úprava zakázky) – H. Dohnálková informovala o úpravě 

veřejné zakázky na právní poradenství pro Radu ČRo, nyní čekáme na vyjádření kolegů z dozorčí 

komise, které by mělo být do 10. 5. 2017 a navrhla projednat nové znění zakázky na dalším jednání 

Rady dne 17. 5. 2017. Navrhla změnit termín srpnové veřejné schůze vzhledem ke schvalování Výroční 

zprávy o hospodaření ČRo za rok 2016 na 23. 8. 2017. 

Závěrem připomněla projednávání Výroční zprávy Rady ČRo o činnosti ČRo za rok 2016 ve volebním 

výboru PS dne 2. 5. 2017 od 12.00 hod. 

P. Šafařík s využitím projektoru komentoval Doplněk k analýze ČRo týkající se toho, jak ČRo referoval 

o tématu fin. náhrad za církevní restituce.  Přítomní se následně shodli na odkladu projednání této věci. 
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Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

květen    17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

               31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

červen    14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

               28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

červenec 12. 7.  13.00 jednání předsednictva     

26. 7   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.  13.00 jednání předsednictva     

30. 8.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


